
سرپرست وزارت تعاون اعلام کرد
افزوده شدن 760 هزار 

مستمری بگیر به کمیته امداد

سرپرست وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت 760 هزار نفر تا آبان ماه امسال به فهرست 
مستمری بگیران کمیته امداد امام خمینی)ره( 
و سازمان بهزیستی اضافه می شوند. به گزارش 
ایرنا، »انوشیروان محسنی بندپی« در حاشیه 
جلس��ه هیات دولت افزود: ب��رای حمایت از 
افراد تحت پوش��ش بهزیستی و کمیته امداد، 
از ابتدای امسال 14 درصد به حقوق آنها اضافه 
ش��د. وی ادامه داد: تیرماه امسال 40 هزار نفر 
از این افراد موفق به دریافت مستمری شدند و 
تا پایان مردادماه نیز 120 هزار نفر از مجموع 
این افراد در فهرس��ت مس��تمری بگیران قرار 
می گیرند. سرپرست وزارت تعاون درباره بسته 
حمایتی از اقشار آسیب پذیر گفت: رئیس قوه 
مجری��ه بر حمایت از اقش��ار کم درآمد تاکید 
دارند اما زمان دقیق اجرای این طرح مشخص 
نیس��ت. بندپی خاطرنش��ان ک��رد: اقدامات 
کارشناسی شده درباره بسته حمایتی از اقشار 
آسیب پذیر را تا پایان هفته به سازمان برنامه 
و بودج��ه می دهیم و تلاش می کنیم تا پایان 
شهریورماه امسال، بس��ته اول در اختیار افراد 

مشمول قرار گیرد.

معاون آموزش ابتدایی آموزش وپرورش خبر داد
افزایش حداکثر ۱۵ درصدی 

شهریه پیش دبستانی ها
معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش وپرورش 
با بیان اینکه کلاس ها و فضاهای مازاد مدارس 
دولت��ی همچنان ب��رای پیش دبس��تانی مورد 
استفاده قرار می گیرند، گفت: قرار نیست تعداد 
پیش دبس��تانی های ضمیمه م��دارس دولتی 
کاهش یابد و ش��هریه پیش دبس��تانی ها نباید 

بیشتر از 1۵ درصد شهریه سال قبل باشد.
 رضوان حکیم زاده درباره ش��هریه مراکز 
پیش دبس��تانی ضمیمه م��دارس دولتی  به 
ایسنا گفت: دوره پیش دبستانی یک اولویت و 
اصل مهم است که باید مورد توجه قرار گیرد. 
طبق دس��تورالعمل وزی��ر آموزش وپرورش، 
در دوره پیش دبس��تانی اصل بر اس��تفاده از 
همه ظرفیت های موجود اس��ت. وی افزود: 
نظ��ر وزارتخانه این اس��ت ک��ه کلاس ها و 
فضاه��ای مازاد م��دارس دولت��ی همچنان 
برای پیش دبس��تانی مورد اس��تفاده باشد تا 
خانواده های بیشتری بتوانند فرزندشان را در 
پیش دبستانی ها ثبت نام کنند. معاون آموزش 
متوس��طه وزارت آموزش وپ��رورش ب��ا بیان 
اینکه تاکید ما ثبت نام در پیش دبستانی های 
ضمیمه مدارس دولتی با همان قیمت سال 
قبل اس��ت، گفت: اگر هم افزایش هزینه ای 
در مدارس داریم، ش��هریه پیش دبستانی ها 
نبای��د بیش��تر از 1۵ درصد ش��هریه س��ال 
قبل باش��د. حکی��م زاده تاکید ک��رد: بر این 
اساس قرار نیست تعداد پیش دبستانی های 
ضمیمه م��دارس دولتی کاه��ش یابد، زیرا 
نرخ پوشش پیش دبستانی ها را به 71  درصد 
رساندیم و نباید شاهد ریزش تعداد کودکان 

پیش دبستانی باشیم.

 اعزام تمام زائران ایرانی
 به مکه مکرمه

رئیس س��تاد مدینه من��وره گفت آخرین 
زائ��ران ایران��ی مدینه قبل، چهارشنبه ش��ب 
گذشته به مکه مکرمه اعزام شده اند. به گزارش 
»وطن امروز«، اکبر رضایی با بیان اینکه حدود 
41 هزار نفر از حجاج کش��ورمان مدینه قبل 
ب��وده و ت��ا پایان وقت چهارش��نبه 24 مرداد 
عازم مکه ش��ده اند، گفت: حدود 42 هزار نفر 
از حجاج کش��ورمان نیز در نوبت مدینه بعد 
هس��تند که پس از ایام تشریق، رفته رفته به 

مدینه اعزام می شوند.
 وی با بیان اینکه چهارشنبه شب گذشته 
1800 نفر از زائران مدینه قبل به مکه منتقل 
شدند، ادامه داد: در حال حاضر هیچ زائری در 
مدینه حضور نداشته و همه زائران کشورمان به 
همراه عوامل حج، در مکه حضور دارند. رئیس 
ستاد مدینه منوره در پایان گفت: اعزام زائران 
مدینه بعد از روز 14 ذی الحجه انجام می شود. 
براساس این گزارش، تا پایان شب چهارشنبه 
24 مرداد تم��ام زائران مدینه بعد نیز پس از 
فرودگاه جده و محرم شدن در مسجد جحفه 

وارد مکه شدند.
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سخنگوی شورای شهر مطرح کرد
ابهام در وضعیت شهردار پایتخت

س��خنگوی ش��ورای ش��هر 
ته��ران، گفت هن��وز مصوبه 
منع به کارگیری بازنشستگان 
به طور کامل تایید نش��ده و 
نمی دانیم نکات م��ورد ابهام 
شورای نگهبان چیس��ت و آیا به همین شکل 
تایید و ابلاغ می شود. علی اعطا در پاسخ به این 
پرسش که برخی کارشناسان معتقدند مصوبه 
مجلس درباره افشانی ابهام ندارد و پس از ابلاغ 
این قانون شهردار تهران نیز باید تغییر کند با 
این وجود ش��ورا باز هم از مس��یرهای قانونی، 
نس��بت به دریافت استفساریه از مجلس اقدام 
خواهد کرد، افزود: هن��وز این مصوبه به تایید 
نهایی نرس��یده و ش��ورای نگهبان ابهاماتی را 
مطرح کرده است. باید این موارد مبهم از سوی 
مجلس رفع ابهام شود، دوباره به شورای نگهبان 
ارسال و پس از تایید از سوی دولت ابلاغ شود. 
سخنگوی ش��ورای ش��هر تهران گفت: اگر به 
همین شکل کنونی این مصوبه به تایید برسد 
درباره ش��هردار تهران و اینک��ه آیا این مصوبه 
شامل حال وی می شود، شورا دچار ابهام است 
و برداشت  های متفاوتی از این قانون و وضعیت 
آقای افشانی وجود دارد. برخی حقوقدان   هایی 
که مورد مش��ورت شورا بودند اعلام کردند این 
مصوبه ش��امل حال شهردار نمی شود و کسان 
دیگر، نظ��ر دیگری مطرح کرده  ان��د، بنابراین 
استفساریه ای پس از ابلاغ قانون به مجلس ارائه 
خواهد شد زیرا تفسیر این نوع قوانین بر عهده 
مجلس است و ابهام ما همچنان پابرجاست. وی 
تاکید کرد:  یکی از موضوعاتی که در هم اندیشی 
روز یکشنبه مطرح می شود، بررسی این مصوبه 
مجلس و تاثیری است که بر شهرداری خواهد 

گذاشت.

اوراقچی ها از شوش می روند
رئیس پلیس پایتخت با اش��اره به آمادگی 
پلیس برای همکاری صددرصدی با شهرداری 
به منظ��ور س��اماندهی مش��اغل، از برگزاری 
جلس��ات کارشناس��ی مش��ترک ب��ا مدیران  
شهرداری به همین منظور در روزهای گذشته 
خبر داد. سردار حسین رحیمی درباره  موضوع 
ساماندهی مش��اغل بویژه اوراقچی های شوش 
به تسنیم اظهار داشت: چند سال پیش بحث 
ساماندهی مشاغل توسط ش��هرداری تهران و 
پلیس پایتخت آغاز ش��د و اقداماتی هم انجام 
ش��د ولی متاسفانه مدتی اس��ت این اقدامات 
متوقف شده اس��ت. رئیس پلیس تهران ادامه 
داد: ب��ه هرحال پلیس ته��ران آمادگی کامل 
برای همکاری صددرصدی به منظور ساماندهی 
مشاغل بویژه مش��اغل مزاحم را دارد تا با نظم 
و رعایت ش��ئون کامل صاحبان این مش��اغل، 
ساماندهی مش��اغل در تهران انجام شود. وی 
گفت: البته اخیراً جلساتی با مسؤولان شهری 
داشته و صحبت هایی در این باره انجام داده ایم و 
در روزهای گذشته هم پلیس اطلاعات و امنیت 
پایتخ��ت، پلیس پیش��گیری و پلیس آگاهی 
تهران جلس��اتی کارشناس��ی با مسؤولان این 
بخش در ش��هرداری انجام داده اند. رحیمی در 
پایان درباره خروج اوراقچی ها از شوش و انتقال 
 آنها نیز گفت: بخش زیادی از اوراقچی ها منتقل 
شده اند و بر اساس همان طرح قبلی، ساماندهی 

مشاغل انجام خواهد شد.

امروز؛ موج جدید بارش ها در کشور

کارشناس هواشناس��ی از آغاز موج جدید 
بارش ها از امروز خبر داد.

محمد اصغری به خبرگزاری صداوس��یما 
گف��ت: در هفته ای ک��ه گذش��ت بارش ها در 
شهرهایی مانند انزلی، آستارا، کیاشهر، رودسر 
و لاهیجان برقرار بود که همین ش��رایط از روز 
ش��نبه)امروز( با کیفیت بیش��تر ادامه خواهد 
داشت. وی افزود: از شنبه به بعد هر چه جلوتر 
می رویم از میزان بارش ها کاس��ته می ش��ود و 
دمای هوا افزایش پی��دا می کند. اصغری ادامه 
داد: افزایش دما رویداد جوی مشترک در بیشتر 
استان  های کش��ور خواهد بود به طوری که در 
سواحل دریای خزر طی 48 ساعت آینده 7 تا 8 
درجه هوا گرم تر می شود. وی تصریح کرد: وزش 
باد و گرد و خاک پدیده غالب در جنوب ش��رق 
کشور و مناطق شرقی و جنوبی خراسان رضوی 
خواهد بود. کارشناس هواشناسی گفت: آب  های 
دریای عمان مواج و متلاطم اس��ت و مسافران 
ای��ن مناطق باید ب��رای اس��تفاده از قایق  های 
تفریحی مراقب ش��رایط جوی باشند. اصغری 
افزود: پدیده قابل تأمل در غرب کش��ور نمایان 
شدن غبار انتقالی از عراق به ایلام، کرمانشاه و 
کردستان است. وی گفت: در قم، استان مرکزی 
و جنوب تهران شاخص کیفیت هوا نسبت به 

روزهای گذشته بهتر شده است.

نبض جامعه

گروه اجتماع�ی: کاهش بارش ها، افزایش 
خشکس��الی و بحران کم آبی در کش��ور 
در چند س��ال گذشته از جمله مهم ترین 
موضوع��ات محیط زیس��تی بوده اس��ت؛ 
دغدغه هایی که باعث ش��د برای رفع آن 
پروژه بارورس��ازی ابرها ب��ه همت برخی 
س��ازمان ها و نهاد ها در کشور دنبال شود. 
بارورسازی ابرها به عنوان یکی از روش های 
مبارزه با خشکسالی مطرح شده است اما با 
این حال تنهاترین راه حل نیست و این را 
باید مد نظر داشته باشیم که اگر مدیریت 
مناب��ع آب کش��ور و مدیریت مصرف آب 
انجام نش��ود بارورسازی ابرها نمی تواند به 

رفع کم آبی کشور کمک کند. 
پروژه بارورس��ازی ابرها از زمستان 96 
ب��ا همکاری وزارت نیرو و توس��ط س��پاه 
پاس��داران آغاز ش��د و تا بهار سال جاری 
ادامه داشت. به گفته صالح جوکار، معاون 
پارلمانی سپاه، این پروژه با موفقیت انجام 

ش��ده و این طرح در پاییز امس��ال نی��ز ادامه خواهد 
داش��ت. این در حالی است که بتازگی رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست در اظهاراتی تامل انگیز، پروژه 
بارورسازی ابرها را یک شوی تبلیغاتی دانسته و گفته 
است: »بارورسازی ابرها هیچ تاثیری بر افزایش بارش ها 

ندارد و جنبه تبلیغاتی و روانی دارد«.
 عیس��ی کلانتری در تایید ای��ن اظهارنظرش به 
اطلاعات ثبت ش��ده در ایستگاه ش��یرکوه یزد اشاره 
کرد و افزود: »بر اس��اس اطلاعات ثبت ش��ده در این 
ایستگاه برای سنجش میزان بارش، بارورسازی ابرها 
هیچ تاثیری بر بارش های این منطقه نداشته است«. 
اظهارات کلانتری و اش��اره به گزارش های ثبت شده 
در ایس��تگاه ش��یرکوه یزد در حالی است که یکی از 
مولفه های مهم در اجرای پروژه بارورسازی ابرها وجود 
ابر در آس��مان است و بارورس��ازی باید روی ابر پیاده 
ش��ود. با این حس��اب، از ابتدا باید ابری وجود داشته 
باشد تا بتوان چنین پروژه ای را روی آن پیاده کرد. در 

مناطقی که ابرناکی کمی داشته 
باش��ند، نمی توان ای��ن روش را 
انجام داد. کویرهای یزد و کرمان 
یا مناطقی از خراس��ان جنوبی 
به طور طبیعی زم��ان ابرناکی 
کمتری نسبت به بقیه مناطق 
کش��ورمان دارن��د و احتم��ال 
موفقیت پروژه های بارورس��ازی 
در آنه��ا کمتر اس��ت. بر همین 

اساس، به نظر می رس��د تناقض و ارائه نشانی اشتباه 
توسط رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در پروژه 
بارورسازی ابرها هدف دیگری را دنبال می کند، البته 
این نخستین بار نیست که کلانتری اظهارات عجیبی را 

در حوزه محیط زیست مطرح می کند.  
انتقاد از کلانتری! ■

در همین باره، عضو کمیسیون کشاورزی مجلس 
با تاکید بر اینکه بارورس��ازی ابره��ا راهکاری موقتی 

برای رفع بحران کم آبی اس��ت 
از عملک��رد کلانت��ری در حوزه 
محیط زیست انتقاد کرد. عباس 
پاپی زاده پالن��گان در واکنش به 
اظهارنظر رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیس��ت مبنی ب��ر اینکه 
بارورسازی ابر ها هیچ تاثیری بر 
افزایش بارش های کش��ور ندارد 
و صرفا جنبه تبلیغاتی و روانی 
دارد، ب��ه خانه ملت گفت: من  در کار آقای کلانتری 
مانده ام و نمی دانم چطور باید اظهارات وی را تحلیل 
کنم! ضمن اینکه زمانی که آقای کلانتری وزیر جهاد 
کش��اورزی ب��ود، منابع آبی را مس��رفانه مصرف کرد 
و کشت چغندر را در اس��تان های خراسان شمالی و 
جنوبی و همدان توسعه داد که نتیجه آن خشکسالی 
کنونی این مناطق است، از سوی دیگر دریاچه ارومیه 
را با س��اخت سد و انتقال آب ش��یرین آن به اراضی 

کشاورزی به مرز بحران رساند. 
نماینده مردم دزفول در مجلس ادامه 
داد: البته بارورسازی ابرها برای درازمدت 
نمی تواند راهکار مناسبی باشد، چرا که در 
عمل باعث دستکاری در طبیعت می شود 
اما این اقدامی است که در تمام کشورهای 
دنیا با تکنولوژی پیش��رفته تر هم در حال 
انجام است که برخی از آنها باعث تغییرات 
نقطه ای هم شده اس��ت. وی خاطرنشان 
ک��رد: هم اکن��ون ک��ه کش��ور در زمینه 
تامین آب ش��رب با مش��کل مواجه شده 
است، اس��تفاده از این تکنولوژی می تواند 
به ص��ورت موقتی کمک کن��د تا در پی 
بارورسازی ابرها از معضل خشکسالی عبور 
کنیم، بنابراین اگر منظور آقای کلانتری 
این باشد که نباید به صورت دائمی از این 
روش اس��تفاده شود، منطقی است اما اگر 
منظور این باش��د که از این روش استفاده 
نکنیم، باید در وهله اول توضیح دهند چرا 
بیلان آب کش��ور به 11میلیارد مترمکعب در س��ال 
رسیده و چه اتفاقی برای منابع آب های زیرزمینی در 

یک  سال گذشته افتاده است؟
شعار دادن کافی است  ■

وی ب��ا تاکی��د ب��ر اینک��ه ش��عار دادن در حوزه 
محیط زیست کافی است، عنوان کرد: آقای کلانتری 
به عنوان متولی حفاظت از محیط زیس��ت به اشتباه 
سکاندار محیط زیست شده است، در غیر این صورت 
ط��ی مصاحبه هایی اعلام نمی ک��رد حفظ گونه های 
حیوانی برای ما مهم نیست یا پروژه غلط انتقال آب را 
اجرا نمی کرد. عضو کمیسیون کشاورزی، آب و منابع 
طبیعی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: هم اکنون 
کشورهای همسایه از روش بارورسازی ابرها استفاده 
می کنند، چرا که ابرها پتانسیل مشخصی دارند، کما 
اینک��ه در ترکیه از این روش ب��رای افزایش بارندگی 
استفاده می ش��ود، چرا ایران نباید در شرایط کم آبی 

کنونی از روش بارورسازی ابرها استفاده کند؟

آوای شهر

پاپی زاده، عضو کمیس�یون کشاورزی 
مجلس: هم اکنون کشورهای همسایه از 
روش بارورسازی ابرها استفاده می کنند، 
کم�ا اینکه در ترکیه از ای�ن روش برای 
افزایش بارندگی استفاده می شود؛ چرا 
ایران نباید در ش�رایط کم آبی کنونی از 

روش بارورسازی ابرها استفاده کند؟

شنبه 27 مرداد 1397وطن امروز  شماره 2514 

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس خبر داد

تشکیل وزارت انرژی، آب و محیط زیست
رئیس مرکز برنامه ریزی منابع انسانی آموزش وپرورش خبر داد

ارائه دروس پایه دوازدهم به صورت مجازی
گروه اجتماعی: رئیس کمیسیون 
اجتماعی مجلس از بررسی طرح 
تش��کیل وزارت انرژی، آب و محیط زیس��ت در 
جلسات هفته آینده کمیسیون متبوع خود خبر 
داد. س��لمان خدادادی با اش��اره به بررسی طرح 

تش��کیل وزارتخان��ه انرژی، 
در  محیط زیس��ت  و  آب 
کمیسیون اجتماعی مجلس 
به خانه ملت گفت: طرح ها و 
لوایحی طی چند ماه گذشته 
برای ایجاد تغییر در ساختار 

دولت مورد بررسی قرار گرفته است، در همین باره 
کمیسیون مش��ترکی برای اصلاح ساختار اداری 
دولت تشکیل شد، البته در این کمیسیون تمام 
جوانب اصلاح ساختار دولت رد شد و تمام مسائل 
درباره ادغام و جداسازی وزارتخانه ها در حوزه رفاه، 
کار، تامی��ن اجتماعی، صنعت، معدن و بازرگانی 
مورد موافقت قرار نگرفت. نماینده مردم ملکان در 

مجلس با بیان اینکه پس از رد کلیات این مسأله 
برخی مسائل مهم و با اهمیت در طرح  های مستقل 
تدوین ش��د و در دستور کار قرار گرفت، افزود: به 
عنوان مثال در هفته گذشته کلیات طرح تشکیل 
وزارت امور ایثارگران م��ورد موافقت قرار گرفت، 
ی��ا اینک��ه کلیات تش��کیل 
وزارت بحران در کمیسیون 
اجتماع��ی رد ش��د، ل��ذا در 
جلسه آینده کمیسیون نیز 
طرح تش��کیل وزارت انرژی، 
آب و محیط زیس��ت بررسی 
خواهد شد. وی با اشاره به اینکه پیشنهاد انتقال 
س��ازمان محیط زیس��ت به وزارتخان��ه انرژی در 
صورت تصویب مطرح اس��ت، تصریح کرد: ضمن 
اینکه پیشنهاد شده وزارت نیرو و آب در هم ادغام 
شوند، یا اینکه بخشی از وظایف وزارت نفت و نیرو 
جابه جا شوند، یعنی اصلاح نسبی ساختار دولت 

انجام شود.

گ�روه اجتماع�ی: رئی��س مرکز 
برنامه ریزی منابع انسانی وزارت 
آموزش وپرورش گفت: مبنای س��اماندهی نیروی 
انسانی در پایه دوازدهم جدول برنامه درسی مصوب 
اس��ت که ۳۵ ساعت در هفته است اما برای توجه 

به وضعیت دانش آموزان پایه 
دوازدهم بخشی از دروس به 
صورت مجازی ارائه می شود. 
درباره  اس��فندیار چهاربن��د 
تخصیص نیروی انس��انی به 
پایه دوازدهم و میزان ساعت 

آم��وزش در این پایه که بر مبنای ۳۵ س��اعت در 
هفته خواهد بود یا 24 س��اعت، به تسنیم گفت: 
مبنای س��اماندهی نیروی انسانی در پایه دوازدهم 
جدول برنامه درسی مصوب است که ۳۵ ساعت در 
هفته است اما برای توجه به وضعیت دانش آموزان 
پای��ه دوازدهم که درگیر امتحانات نهایی و کنکور 
هس��تند در تلاش��یم مق��داری از این س��اعت را 

اختیاری و به صورت آموزش مجازی ارائه کنیم. وی 
افزود: مدارس در مناطق محروم، حاشیه شهرها و 
مدارس شبانه روزی  به دلیل اینکه دانش آموزان جز 
مدرسه فرصت های یادگیری دیگری را در اختیار 
ندارند س��اعت آموزش ۳۵ ساعت در هفته خواهد 
بود و در س��ایر مناطق هم به 
تشخیص خانواده دانش آموز، 
وی می تواند از روش آموزش 
مجازی و 24 ساعت حضور در 
مدرسه استفاده کند. گفتنی 
است پیش از این سید  محمد 
بطحایی، وزیر آموزش وپرورش با اشاره به استقرار 
پایه دوازدهم در سال تحصیلی 98-97 گفته بود: 
۳۵ ساعت برنامه آموزشی هفتگی، امتحان نهایی و 
کنکور فش��ار روانی و جسمی به دانش آموزان وارد 
می کند و حداقل تا زمانی که کنکور پابرجاس��ت، 
ساعت آموزشی از ۳۵ ساعت به 24 ساعت در هفته 

کاهش پیدا می کند.

نیمکتبهارستان

واکنش ها به اظهارنظر عجیب رئیس سازمان محیط زیست درباره بارورسازی ابرها ادامه دارد

بارورسازی ابرها نمایشی نیست
 عضو کمیسیون کشاورزی مجلس: آقای کلانتری به اشتباه سکاندار محیط زیست شده است

 رئیس سازمان محیط زیست: بارورسازی ابرها هیچ تأثیری بر افزایش بارش ها ندارد و جنبه تبلیغاتی دارد!

گ�روه اجتماعی: مع��اون حقوق 
عام��ه دادس��تان کل کش��ور از 
احاله پرونده س��قوط هواپیمای آس��مان به تهران 
خبر داد. محمدجواد حش��متی در پاسخ به سوالی 
درباره آخرین وضعیت پرونده س��قوط هواپیمای 
آسمان که بهمن س��ال 96 اتفاق افتاد و بر اثر آن 
60 مس��افر و 6 خدمه پروازی جان خود را از دست 
دادند، اظهار داشت: با پیگیری های خوب دادسرای 
اصفهان و بازپرس وی��ژه، تحقیقات مقدماتی این 
پرونده به مراحل نهایی و پایانی رسیده و در شرف 
صدور کیفرخواست قرار دارد. این مقام مسؤول در 
دادستانی کل کشور افزود: با توجه به اینکه محل 
سکونت خانواده های جان باختگان این حادثه بیشتر 
در تهران قرار دارد، تع��دادی از خانواده ها به خاطر 

موضوع بعد مسافت از دیوان  
عالی کشور درخواست کردند 
پرونده برای ادامه بررس��ی و 
بیاید  تهران  به  رس��یدگی ها 
که دی��وان در نهایت رای داد 
پرونده به تهران احاله ش��ود. 

معاون حقوق عامه دادس��تانی کل کش��ور، تعداد 
متهمان این پرونده را 4-۳ نفر عنوان کرد و گفت: 
اینها افرادی هس��تند که مس��ؤول بودند و باید به 
وظایف خود عمل و مقررات و ضوابط را به درستی 
اجرا می کردند. به گفته حشمتی، این افراد پیش تر از 

سوی دادسرای اصفهان احضار 
شدند و از آنها تحقیقات لازم 
به عمل آمده است. به گزارش 
تسنیم، 29 بهمن سال 96 بود 
که پرواز شماره ۳704 شرکت 
هواپیمایی آسمان با 60 مسافر 
و 6 خدمه پروازی تهران را به مقصد یاس��وج ترک 
کرد اما در نزدیکی س��میرم اصفهان از رادار خارج 
شد و س��قوط کرد که تمام سرنش��ینان آن جان 
خود را از دست دادند. 11 مرداد امسال هم قاضی 
شهریاری، سرپرست دادسرای امور جنایی تهران در 

صفحه شخصی خود در شبکه اجتماعی اینستاگرام 
درباره دلایل اصلی سقوط هواپیمای آسمان نوشت: 
1- علت سقوط یخ زدگی بال هواپیماست. هواپیما 
مجهز به سیستم جلوگیری از یخ زدگی بال نبوده 
 C of A اس��ت. 2- مجوز بهره ب��رداری از هواپیما
غیرقانونی صادر ش��ده است. ۳- شرکت بهره بردار 
 در به کارگیری گروه کروی پرواز قصور کرده است.
 4- سیس��تم ELT هواپیما نقص داشته و عمل 
 ATR نکرده اس��ت. )دلیل فرعی( ۵- هواپیمای
مناسب شرایط اقلیمی ایران نیست و محدودیت های 
زی��ادی از جمله دما و ارتف��اع )High&Hot( را 
داراس��ت. 6- قصور ش��رکت فرودگاه ها هم مطرح 
تقصیر  ربطی هم به تحریم ها ندارد و 8-  است. 7- 

خلبان نیست.

گروه اجتماعی: مدیرکل تعزیرات 
حکومتی استان تهران گفت سامانه 
انبارها و همچنین زمان ورود و خروج کالاهای انبارها 
را بسیار جدی رصد خواهیم کرد و مسؤولان انبارها 
مکلفند در ۵ روز نخس��ت هر م��اه موجودی خود را 
اعلام کنند. محمدعلی اسفنانی در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه حضور گشت  های مشترک تعزیرات 
طی این هفته که در انبارها صورت گرفته، منجر به 
کشف چه اقلامی شده است به خبرگزاری صداوسیما 
گفت: پیش از پاسخ به این سوال از مردمی که ما را 
در رصد انبارها کمک می کنند تشکر می کنیم، چرا 

که بسیاری از کش��فیات اخیر ما در انبارها به دلیل 
اطلاع رس��انی مردم بوده اس��ت. وی گفت: روزهای 
گذش��ته در تع��دادی از انبارها که در س��امانه ثبت 
انبارهای گمرک نیستند کشفیاتی داشتیم که البته 
در برخ��ی انبارهای ثبت ش��ده در این س��امانه هم 
کالاهایی کش��ف ش��د. مدیرکل تعزیرات حکومتی 
اس��تان تهران افزود: در یک��ی از این انبارها ۵0 هزار 

دس��تگاه لوازم خانگی دپو ش��ده بود که مقرر ش��د 
مدارک خود را ارائه کنند و اگر اثبات ش��ود کالاها را 
بر اساس مقررات نگه داشته  اند به شبکه توزیع عرضه 
خواهد شد، در غیر این صورت به عنوان احتکار تلقی 
می ش��ود و برخوردها جدی      تر و قاطع      تر خواهد بود. 
وی ادامه داد گف��ت: اخیرا در انباری ۵00 تن کاغذ 
و 9۵0 تن نخ کش��ف ش��د که بی جه��ت دپو کرده 

بودند و مصداق احتکار را داش��ت و درباره مایحتاج 
عمومی و کالاهای اساسی از جمله برنج و همچنین 
آهن آلات نیز کشفیاتی داشتیم. اسفنانی افزود: چند 
وقتی اس��ت برخی مواد اولیه مورد نیاز برای ساخت 
کفش افزایش قیمت داش��ت که بعد از تمرکز روی 
این موضوع انبارهایی کشف شد که مواد اولیه ساخت 
کفش در آن دپو شده بود. وی گفت: ما رصد انبارها 
را به طور جدی ادامه می دهیم و مشکل اصلی مربوط 
به انبارهایی اس��ت که در سامانه ثبت نشده است و 
بس��یاری از انبارهایی که اقلام احتکار ش��ده در آن 

کشف می شود دور از دسترس و خارج شهر است.

قضایی

تعزیرات

احضار و تحقیق از 4 مدیر در پرونده هواپیمای آسمان

مدیرکل تعزیرات تهران:

سامانه انبارها به طور جدی رصد می شود


